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Job Title: Bilingual Multi-Unit Underwriter I 
Position Type: Full-Time, Hybrid 
Location: Ottawa (ON); Calgary (AB); Halifax (NS); Montreal (QC); Toronto (ON); Vancouver (BC) 
Website link: https://www.cmhc-schl.gc.ca/  
Posting Expiry Date: Open until filled 
 
 
To submit your application, please apply directly through the following links: 
Req #11189 (Regular Permanent): https://careers.cmhc-schl.gc.ca//job-invite/11189/  
Req #11475 (Temporary 13-month contract): https://careers.cmhc-schl.gc.ca//job-invite/11475/  
 
 
About the role 
 
At CMHC, we don’t just underwrite mortgages, we help shape the future of housing in Canada. As 
the national housing agency and a leader in multi-unit mortgage loan insurance, we support the 
development of affordable, sustainable, and inclusive communities. Our underwriting decisions 
directly influence housing policy and enable access to financing for rental housing across the 
country.  
 
Join the Insurance and Securitization team as a Multi-Unit Underwriter I, where you’ll be 
responsible for analyzing mortgage insurance applications for properties with 5 to 24 units. In this 
role, you’ll apply your analytical expertise to assess financial and property-related risks with each 
multi-unit mortgage loan insurance application, craft tailored recommendations and negotiate 
terms that align with our underwriting standards. 
    
What you’ll do:    
 

• Conduct detailed multi-residential risk assessments for mortgage insurance applications 
involving properties with 5 to 24 units, applying principles of commercial underwriting and 
complex deal structuring. 

• Conduct in-depth analysis of program and product requirements, as well as financial, legal, 
property, market, borrower, and loan-level reviews. 

• Assess the quality, relevance, and accuracy of third-party property appraisal reports, and 
provide informed recommendations accordingly. 

• Apply sound judgment and decision-making practices that are factual and based on well-
reasoned analysis to derive insurance risk recommendations, and mitigation options in line 
with CMHC's risk appetite.  

https://www.cmhc-schl.gc.ca/
https://careers.cmhc-schl.gc.ca/job-invite/11189/
https://careers.cmhc-schl.gc.ca/job-invite/11475/
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• Exercise prudence and diligence to ensure compliance with all relevant internal policies 
and procedures applicable to the function.  

• Maintain quality relationships with clients to understand their needs and objectives and 
explore opportunities.  

• Collaborate effectively within a team to enhance service standards and improve 
turnaround times.  

• Engage internal support functions such as legal services, policy and operations, and 
borrower analysis to seek clarification and concurrence in support of recommendations.  

   
What you should have:   
 

• An undergraduate degree in a relevant field related to real estate such as business 
administration, accounting, finance or commerce, or an equivalent combination of 
education and/or experience.  

• A minimum of three (3) years of experience in real estate underwriting, financing, credit risk, 
or financial analysis. Commercial underwriting is an asset. 

• Strong financial analysis skills, including the ability to interpret financial statements and 
borrower legal structures. 

• Demonstrated analytical, problem-solving and decision-making abilities.  
• Solid oral and written communication skills in both official languages (French and English), 

with the ability to clearly convey decisions and address objections. 
• Strong interpersonal skills with the ability to build and maintain effective relationships with 

stakeholders.  
• Highly organized and detail-oriented, with the ability to manage time effectively and 

perform under pressure in high-volume environments. 
• Self-motivated and able to work independently with minimal supervision, demonstrating a 

commitment to continuous improvement and a proactive approach to learning and 
development. 

   
It would be great if you also had:   
 

• Experience or knowledge in property management, real estate appraisal, property 
inspection, or real estate law is considered a strong asset. 

• A professional designation in real estate appraisal is considered an asset, particularly as a 
Chartered Appraiser registered with the Ordre des évaluateurs agréés du Québec (OEAQ) or 
as an Accredited Appraiser with the Appraisal Institute of Canada (AACI). 

• The DAR designation, issued by CNAREA and supported by relevant experience in the 
appraisal of multi-unit residential properties (or equivalent), is also recognized as an asset. 

• Other relevant professional designations, such as CFA or CPA, are also considered assets.  
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Titre du poste : Souscripteur, immeubles collectifs – Niveau I (bilingue) 
Type de poste : Temps plein, mode hybride 
Lieux : Ottawa (ON), Calgary (AB), Halifax (NS), Montréal (QC), Toronto (ON), Vancouver (BC) 
Lien vers le site Web : https://www.cmhc-schl.gc.ca/  
Date de clôture de l'affichage : Jusqu’à ce que le poste soit pourvu 
 
 
À propos du rôle  
 
À la SCHL, nous ne faisons pas que souscrire des prêts hypothécaires. Nous contribuons à 
façonner l’avenir du logement au Canada. En tant qu’organisme national de l’habitation et chef de 
file en assurance prêt hypothécaire pour immeubles collectifs, nous soutenons le développement 
de collectivités abordables, durables et inclusives. Nos décisions en matière de souscription 
influencent directement les politiques du logement et facilitent l’accès au financement pour les 
logements locatifs à l’échelle du pays. 
 
Joignez-vous à l’équipe de l’Assurance et titrisation à titre de Souscripteur bilingue, immeubles 
collectifs I, où vous serez responsable de l’analyse des demandes d’assurance prêt hypothécaire 
pour des immeubles comptant de 5 à 24 logements. Dans ce rôle, vous mettrez à profit votre 
expertise analytique pour évaluer les risques financiers et liés aux propriétés, formuler des 
recommandations sur mesure et négocier des conditions conformes à nos normes de 
souscription.  
   
Ce que vous ferez:   
 

• réaliser des évaluations approfondies des risques pour des demandes d'assurance prêt 
hypothécaire portant sur des immeubles de 5 à 24 logements, en tenant compte des 
principes de souscription commerciale et des particularités liées aux montages financiers 
complexes ; 

• effectuer une analyse approfondie des exigences des programmes et des produits, ainsi 
que des examens financiers, juridiques, immobiliers, du marché, de l’emprunteur et du 
prêt ; 

• évaluer la qualité, la pertinence et l’exactitude des rapports d’évaluation immobilière 
produits par des tiers, et formuler des recommandations éclairées à cet égard ; 

• faire preuve d’un jugement sûr et appliquer des pratiques décisionnelles qui sont à la fois 
factuelles et fondées sur des analyses éclairées pour en tirer des recommandations et des 
options d’atténuation conformes à l’appétit pour le risque de la SCHL ;  

• faire preuve de prudence et de diligence pour assurer la conformité à toutes les politiques 
et procédures internes applicables à la fonction ;  

https://www.cmhc-schl.gc.ca/
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• entretenir des relations de qualité avec les clients afin de comprendre leurs besoins et 
leurs objectifs et d’explorer les  opportunités ;  

• collaborer efficacement au sein d'une équipe pour améliorer les normes de service et les 
délais de traitement ;  

• faire appel aux fonctions de soutien internes, comme les Affaires juridiques, les Politiques 
et les Opérations, pour obtenir des clarifications et l’approbation à l’appui des 
recommandations.  

   
Les compétences que vous devez posséder:        
 

• un diplôme de premier cycle dans un domaine pertinent lié à l’immobilier, tel que 
l’administration des affaires, la comptabilité, les finances ou le commerce, ou une 
combinaison équivalente de formation et/ou d'expérience ;  

• au moins trois années d’expérience dans les domaines de la souscription immobilière, du 
financement, du risque de crédit ou de l’analyse financière. Une expérience en 
souscription commerciale constitue un atout ; 

• de solides compétences en analyse financière, y compris la capacité d’interpréter les états 
financiers et les structures juridiques des emprunteurs ;  

• une aptitude démontrée pour l’analyse et la résolution de problèmes ainsi que solides 
compétences en prise de décisions ; 

• d'excellentes compétences en communication orale et écrite dans les deux langues 
officielles (français et anglais), avec la capacité d’expliquer clairement les décisions et de 
répondre aux objections ; 

• de solides compétences interpersonnelles, avec la capacité d’établir et de maintenir des 
relations efficaces avec les parties prenantes ; 

• excellente organisation et grand souci du détail, avec la capacité de gérer efficacement son 
temps et de travailler sous pression dans un environnement à volume élevé ; 

• une autonomie et motivation personnelle, avec la capacité de travailler de façon 
indépendante avec un minimum de supervision, démontrant un engagement envers 
l’amélioration continue et une approche proactive de l’apprentissage et du 
développement. 

 
Il serait formidable que vous possédiez également ces compétences:  

 
• une expérience ou des connaissances en gestion immobilière, en évaluation immobilière, 

en inspection de propriétés ou en droit immobilier constituent des atouts importants ; 
• un titre professionnel en évaluation immobilière est considéré comme un atout, 

notamment s’il s’agit d’un évaluateur agréé inscrit auprès de l’Ordre des évaluateurs 
agréés du Québec (OEAQ) ou d’un évaluateur accrédité de l’Institut canadien des 
évaluateurs (AACI) ; 

•  le titre de DAR, délivré par la CNAREA et accompagné d’une expérience pertinente en 
évaluation d’immeubles résidentiels collectifs (ou équivalent), est également reconnu 
comme un atout ; 
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• d’autres titres professionnels reconnus, tels que CFA ou CPA, sont également considérés 
comme des atouts. 


